
   
 

6. december 2018 
 
I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 
1. Grønland har igennem mange år forsøgt at få opbygget et eksportmarked af is og vand, uden at der for 
alvor er sket noget. I den forbindelse vil jeg gerne have oplyst, hvad de udenlandske producenter af is og 
vand melder tilbage om, hvorfor de ikke ønsker at investere i vandprojekter i vores land? 
 
2. Det er en kendt sag, at transport af varer til vores eksportmarkeder er en stor omkostning, herunder 
ikke mindst transport af vand og is. Hvad er så baggrunden for, at Naalakkersuisut fortsætter med at lave 
markedsførings-event af vores is og vand (se konto 64.10.27 Erhvervsudviklings- og 
markedsføringsprojekter), når angiveligt den største hindring for at nedsætte sig i vores land, er de høje 
omkostninger, der er forbundet med at producere is og vand i vores land? 
 
3. Hvilke initiativer vil Naalakkersuisut igangsætte for at nedbringe omkostningerne for de nuværende og 
kommende producenter af is og vand, så vi kan få etableret et nyt givtigt marked for os? 
 
4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 
(Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne) 
 
Begrundelse 
Grønland har forsøgt i knapt 15 år at få opbygget en stor eksport af is og vand. Potentialet er dér - det er 
uomtvisteligt, men vi må erkende, at vi ikke for alvor har fået skabt det fornødne fodfæste på dette 
marked. 
 
Der har ellers været iværksat mange markedsførings-initiativer desangående for at få opbygget et nyt 
marked – desværre uden held. Derfor kunne det være interessant at få oplyst, hvad grunden hertil er. 
Herudover er det interessant at få oplyst, hvad  de udenlandske producenter af is og vand mener om 
muligheden for at etablere sig i Grønland. 
 
Jeg ser på den baggrund frem til at modtage svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 
 
 
 

 


